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Årsmelding fra leder 

Styrets sammensetning og hovedansvarsområder (etter årsmøtet) for 2023 var som følger: 

Stilling Navn Adresse Hovedansvarsområde 

    

Leder Stein Grue 2512 Kvikne  

Nestleder  Geir Atle Bobakk 2500 Tynset Villrein 

Styremedlem Pål Kristian Storinset 2512 Kvikne Elg, hjort og rådyr 

Styremedlem Sveinung Eithun 7398 Rennebu Fisk 

Styremedlem 

1. Varamedlem 

Kåre Kristen Totlund 

Audun Kregnes 

2512 Kvikne 

2500 Tynset 

Småvilt 

2. Varamedlem Magne Thorleiv Rønning 2512 Kvikne  

  
 

 

 

Det ble gjennom året 2023 avholdt 4 ordinære styremøter i tillegg til årsmøtet. 
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Årsmelding fra småviltansvarlig 

 
Rypetakseringer 

Fellestakseringen på Kvikne ble gjennomført i perioden 10-17 august med hovedvekt på 12. og 13. 

august. Det ble til sammen gått 82 linjer og 234 km av ca. 25 takseringslag og rundt 35 personer. 

Hvert takseringslag hadde med seg 2-6 hunder som ble sluppet vekselvis for å holde dagen ut. 

Hundene er dokumentert sauerene. En taksør reddet en søye som hadde ligget på ryggen i en grøft 

en stund.  Ansvarlig for takseringa var Marianne Steenland i nært samarbeid med Kvikne 

Utmarksråd. Alle ekvipasjene som deltok i takseringen var i 2023 utstyrt med takserings-dekken. 

 

Tabell 1 og 2: Takseringsresultater fra Kvikne østfjell (A, B, C, D), Kviknebrona og Innerdalen i 2023. 

Grunneierlagene er sammenslått i «regioner” for å gi bedre estimater, da et grunneierlag som oftest får for få 

observasjoner til å gi brukbare statistiske estimater på bestanden.  

Område A, B, C består av Falningsjølia, Svartsjølia, søndre deler av Kvikne statsallmenning,”Korridoren, 

Ytjønnan og Bratthøa, Odden-Prestlien, Ya-Gryta og Eidsfjellet.  

Område D består av Storlisetra og nordre deler av statsallmenningen. 

Kviknebrona består av Kviknebrona grunneierlags område og Innerdalen er Innerdalen fjellsameie. 

 

Kyllingproduksjon 

  2018 2019 2020 2021 2022 2023 

Kvikne A,B og C 5,7 3 3,7 3,8 3,6 1,4 

Kvikne D 5 3 4,2 3,4 2,7 2,8 

Kviknebrona 4,5 1,5 3,1 2,8 - 1,4 

Innerdalen 5,6 3,4 3,4 4,4 4,2 1,5 

Kvikne E 6,4 3,5 4 2,3 3,6 2,1 

       

       

Total tetthet 

  2018 2019 2020 2021 2022 2023 

Kvikne A,B og C 64 30,8 43,4 36,8 31,8 13,7 

Kvikne D 38,8 21,5 25,7 18 17,3 13,1 

Kviknebrona 12,2 3,1 8,6 12,5 - 8,1 
Innerdalen 47,8 27,8 40 43,7 43 13,4 

Kvikne E 27,8 18,1 24,5 24,1 24,2 3,9 
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Når man bruker takseringsresultatene er det viktig å tenke på at det er mange faktorer som spiller 

inn. Derfor er det en generell anbefaling at man bør oppnå minst 40 observasjoner i et område for 

at den metodikken som brukes i analysene skal kunne gi et godt nok tetthetsestimat. I tilfeller med 

for få observasjoner bør man betrakte tallene som en indeks og ikke et presist mål på tettheten i 

området. 

 

  

 

 

Skuddpremie  

Total utbetaling for skuddpremieordningen jaktåret 2022/2023 kom på kr 38.180,-.  

Avskytingen av rødrev har variert i takt med bestanden og mattilgangen for reven. For de øvrige 

smårovviltartene er avskytingen/fangsten årlig relativt lav, utenom felling/fangst av kråke.  

Mer informasjon om skuddpremieordningen finnes på www.kvikneutmarksrad.no.  

 

 

Tabell 3: Felte dyr og utbetalt sum innen skuddpremieordningen på Kvikne. 

  

2010-

2011 

2011-

2012 

2012-

2013 

2013-

2014 

2014-

2015 

2015-

2016 

2016-

2017 

2017-

2018 

2018- 

2019 

2019-

2020 

2020-

2021 

2021-

2022 

2022-

2023 

Rødrev 33 84 47 41 69 100 50 67 81 62 29 53 62 

Mår 3 4 7 6 9 10 3 5 4 5 3 12 6 

Villmink 0 0 4 1 3 4 4 1 2 2 1 2 4 

Røyskatt 5 32 24 2 12 12 1 0 5 6 3 3 4 

Grevling 0 0 2 2 1 4 0 1 2 4 6 2 1 

Ravn 4 9 8 7 8 10 24 16 30 28 20 19 23 

Kråke 28 41 26 43 92 105 94 100 95 98 70 90 64 

Skjære 12 7 15 21 19 34 11 47 74 33 33 19 19 

Nøtteskrike 0 3 3 1 3 1 0 6 9 3 1 0 0 

Gråmåke 0 30 7 0 6 11 4 0 0 0 0 0 0 

SUM utbetalt 12680 32490 20690 16730 46420 60880 32310 41290 50390 40000 21120 35120 38180 

 

 

http://www.kvikneutmarksrad.no/
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Figur 1: Antall felte dyr i skuddpremieordningen på Kvikne fra 2010-2011 til 2022-2023. 

 

 

 

 

Fjellrev 

Vinteren 2012 dukket det igjen opp fjellrev i Forollhogna. Det ble da straks satt ut fôrautomater 

med viltkamera i Forollhogna og i 2015 ble det dokumentert yngling. Det skal da ha vært 48 år siden 

fjellreven sist ynglet i Forollhogna. Fôrautomatene står fortsatt ute. Det ble ikke registrert aktivitet 

på noen av hiene vinteren eller sommeren 2023.  

 

I 2023 ble det dokumentert 144 (73) ynglinger av fjellrev i Norge totalt, men det ble ikke påvist 

noen i hverken Knutshø eller Forollhogna. I begge områdene fôres fjellreven, men den får likevel 

sjelden fram valper. Derimot ble det observert fjellrev i bygden 2 ganger. 

 

Kvikne 11.02.24 

Kåre Kristen Totlund 
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Årsmelding fra villreinansvarlig 

(Fjorårets tall i parentes)  

Knutshø: 

Minimumstellingen vinteren 2023 viste at det var minst 1200 (1303) dyr i Knutshø villreinområde. 

Beregnet vinterstamme viste 1341 (1284) individer. Beregning og telling i 2023 viser dermed et 

ganske godt samsvar.  

Fellingskvote for Knutshø villreinområde ble satt til 375 (375) dyr.  Fordeling av kvoten på de ulike 

kortkategoriene var 60 % kalv, 20 % simle/ungdyr, og 20 % frie dyr. I tillegg ble det satt en kvote på 

10 dyr for hver av feltene Fåset og Naustervorda med samme fordeling. Kvote og sammensetning 

ble godkjent av villreinnemnda i mai. Totalkvota for 2023 ble derfor 395 dyr, inklusive Fåset og 

Naustervorda. Fellingsresultatet for 2023 viser at det ble felt 222 (202) dyr i Knutshø villreinområde 

i 2023. Fellingsprosenten for hele Knutshø inkludert jaktfeltene Fåset og Naustervorda ble 56,2 %  

(51%) av en kvote på 395. Fellingsprosent uten Fåset og Naustervorda ble 58,7% (53 %) av en kvote 

på 375. 

 

Tynset og Rennebu jaktfelt (ToR) var tildelt 106 (106) fellingstillatelser. Ettersom det ikke var noen 

betaling for overgangsavtalene i 2023 heller, fikk TOR beholde alle disse. Av de 106 ble det felt 63 

dyr. Det gir en felling på 59,4% (65,1 %). I 2023 var det overgangsavtaler mellom TOR, Oppdal, 

Statskog og Folldal.  
 

Innleveringsprosenten på kjever og rapportering av nøyaktige slaktevekter har vært varierende i 

Knutshø. I 2023 leverte 52 % kjeve (82%), en kraftig nedgang sammenlignet med året før. Mange 

innleverte kjever og nøyaktige slaktevekter gir gode data og forutsetninger for å drive en best mulig 

forvaltning, men det forutsetter altså at jegere leverer kjever og skriver nøyaktig slaktevekt på 

kortene. Her har både villreinutvalg, utmarksrådet og rettighetshavere en jobb å gjøre for å få enda 

flere jegere til å levere kjever og nøyaktig slaktevekt. NINA rapporterer hvert år data og resultater til 

Hjorteviltregisteret og publiserer jevnlig rapporter med resultater fra overvåkinga av elg, hjort og 

villrein. Se rapporten «Oppsyn og felling KHØ 2023» som er å finne på villreinutvalgets hjemmeside; 

www.knutshorein.no for mer informasjon. 

 

 

 

Forollhogna:  

Minimumstellingen i 2023 viste at det var minst 1406 (1249) dyr, i Forollhogna villreinområde. 

 

Fellingskvote for Forollhogna villreinområde ble satt til 550 (500) dyr. Fordeling av kvoten på de 

ulike kortkategoriene var som i 2020 og 2021, 60 % kalv, 15 % simle, 15 % liten bukk og 10 % stor 

bukk.  

Av total fellingskvote på 550 (500) dyr ble det skutt 401 (419) dyr, som gir en fellingsprosent på 72,9 

% (83,8 %). For FO-1 ble det i 2023 tildelt 128 (124) dyr og det ble felt 111 (105) dyr, det gir en 

fellingsprosent på 86,7 % (84,7 %).  

 

Det har vært registrert seinere brunst og en nedgang i slaktevekter og andre kondisjonsparametere 

http://www.hjorteviltregisteret.no/
http://www.knutshorein.no/
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i Forollhogna de senere årene. I 2016 ble det derfor gangsatt et prosjekt som skulle se nærmere på 

kalvingsperioden i området for å se om denne har blitt seinere sammenlignet med data fra en 

tilsvarende undersøkelse utført i Forollhogna av Terje Skogland på 1980-tallet. Dette prosjektet gikk 

også i 2023. Mer om prosjektet under årsmelding fra fjelloppsynet og på www.hognareinen.no. 

 

Villreinansvarlig var i løpet av året med på årsmøtene for Knutshø villreinområde og Forollhogna 

villreinområde, medlemsmøte Fo1 og ToR, rettighetshavermøte Forollhogna villreinområde, samt 

de ordinære styremøtene i KUR. 

 

Kvikne 02.02.24 

Geir Atle Bobakk 

 

 

 

 

 

 

 

 

Årsmelding fra fiskeansvarlig 

 (Fjorårets tall i parentes). 

Det ble i 2023 solgt fiskekort for totalt kr. 130 140,- (kr. 138 070,-) 

Dette er en nedgang fra året før og skyldes nok i all hovedsak at sommeren var relativt dårlig 

værmessig.   

Stamfisket og stryking samt innlegg av rogn i klekkeriet ble også i 2023 utført av Stein Grue (ansvar 

for rusa i Innerdalen),  Magne T. Rønning (ansvar for rusa i Storinnsjø-kanalen), Ingebrigt Storli og 

Øyvind Lønnebotn (ansvar for rusa i Sverja og Inna). Fellen som forsvant i Inna ble erstattet med en 

fiskefelle vi «arvet» fra SNO. Stamfisket gikk bra og det ble lagt inn ca. 4 liter rogn i klekkeriet. 

 

Utover det ordinære fiskekortsalget og utsettingen av fisk har daglig leder arbeidet med å søke 

økonomisk støtte til  prosjektet «Universelt utformet fiskeplass» på Kvikne. Prosjektet har en 

tildeling fra Sparebankstiftelsen Hedmark på kr 100 000 stående. Ytterligere søknader om støtte er 

sendt potensielle bidragsytere, men er i skrivende stund ikke behandlet.  

 

Fiskeansvarlig deltok gjennom 2023 på 3 ordinære styremøter. 

 

Innset 25.01.24 

Sveinung Eithun 
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Årsmelding fra elg- og hjortansvarlig 

Det ble avholdt ett møte med grunneiere/jegere i år for å fordele elgkvote og informere om årets 

jakt og rapportering. 2023 er andre året i bestandsplanperioden for Kvikne storviltvald (2022-2025). 

Kvikne er prisgitt elgforvaltningen i Nord-Østerdal-Røros elgregion og dette kommer svært godt til 

syne når vi registrerer hva som er sett av elg på Kvikne, og spesielt godt når vi ser på de årlige 

variasjoner i andel sett ku per okse. Slik variasjon kan kun komme til syne når antall observasjoner er 

for få, eller for områder som mer eller mindre tilfeldig brukes av elg. De siste årene har andelen ku 

per okse ligget, til dels godt, under målsetningen på 1,6- 1,8. Vi har derfor valgt å se bort fra 

målsetninga i bestandsplanen om å skyte maks 55 % hanndyr totalt og heller prioritere å ikke 

redusere ku-andelen ytterligere.  

 

Foruten de ordinære styremøtene, deltok hjorteviltansvarlig også på årsmøtet for Nord-Østerdal-

Røros elgregion. 

 

 

 

 

Figur 2: Utvikling av elgstammen basert på observasjoner i de to siste bestandsplanperiodene. OBS: Sett 

elg/jegerdag i 2020 er trolig ikke riktig da ikke alle jaktlag førte sett-data etter den nye metoden. 

Fjorårets elgkvote var på 40 dyr i henhold til bestandsplanen. Alle ble fordelt ut til jaktfeltene. Kvote 

og felte dyr fordelte seg slik: 

 

Tabell 4: Fordeling av kvote og fellingsresultater for Kvikne storviltvald 2023. 
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Jaktområde Arealmessig riktig kvote

Tildelt 

totalt

Stor 

okse

Liten 

okse Ku Kalv

Felt 

totalt

Stor 

okse

Liten 

okse Ku Kalv Fell. %

Nedre Dølvad 1,88 2 1 1 1 1 50,0

Øvre Dølvad 0,93 1 1

Kvikne nord 7,01 5 1 2 1 1 4 1 2 1 80,0

Kvikne vest 1,87 2 2 2 1 1 100,0

Innerdalen 1,55 2 1 1 2 1 1 100,0

Kvikneskogen 9,65 12 2 4 3 3 10 4 1 5 83,3

Såttdalen 3 2 1

Løkkjelia 2 2

Tunntjønnfeltet 3 2 1

Tørresvangen/ Kløftåsen 2 1 1

Estensvollan

Burudalen 1,90 2 1 1 2 1 1 100,0

Nordskogen 2,85 3 1 1 1 1 1 33,3

Odden/Prestlien 1,72 2 1 1 2 1 1 100,0

Vollan 5,19 5 1 1 2 1 4 1 1 80,0

1 1

Ulvmoen 1,89 2 1 1 2 1 1 100,0

Nappsjølia 0,31

Ya/Gryta 3,25 2 1 1 1 1 50,0

Kvikne Utmarksråd * 40,00 0

40 6 12 11 11 31 2 9 6 12 77,5

Prosentfordeling 100 15,0 30,0 27,5 27,5 77,5 6,5 29,0 19,4 38,7 93,5

Mål bestpl % 14,0 28,0 32,0 26,0

Mål bestpl ant 5,6 11,2 12,8 10,4

Kvote 40

Diverse opplysninger Kvote Felte dyr

Dekar bak hver fellingstillatelse: 6983

 
 

 

OBS: enkelte jaktlag driver samjakt mellom flere områder, derfor kan fellingsprosenten i et område bli høyere eller lavere 

enn 100 % selv om det totalt for områdene er felt det riktige antall dyr.  
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Tabell 5. Antall og prosent felte elg fordelt på kjønns- og alderskategorier. Summene gjelder for siste 

bestandsplanperiode (2018-21) og inneværende bestandsplan (2022-25). 

 

 

Tabell 6. Antall og prosent felte hjort fordelt på kjønns- og alderskategorier. Summene gjelder for siste 

bestandsplanperiode (2018-21) og inneværende bestandsplan (2022-25). 

 

Tabell 7: Felte hjort på Kvikne 2023 fordelt på kategori. 

 
 

 

 

For rådyr har det som før vært fri kvote. Det ble registrert 8 (0) felte rådyr i 2023.  

 

Jaktår Hannkalv % Hunnkalv % Ungdyr okse % Ungdyr ku % Eldre okse % Eldre ku % Tildelte Felte Fellings%

2018 5 17 3 10 5 17 4 14 8 28 4 14 34 29 85

2019 7 25 5 18 3 11 3 11 7 25 3 11 34 28 82

2020 3 8 6 16 7 19 7 19 10 27 4 11 38 37 97

2021 3 9 9 28 5 16 4 13 8 25 3 9 40 32 80

2022 5 18 5 18 5 18 3 11 7 25 3 11 40 28 70

2023 7 23 5 16 6 19 2 6 7 23 5 16 40 31 77,5

SUM 2018-23 30 16 33 18 31 17 23 12 47 25 22 12 226 185 82
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Kvikne, 25.02.24 

Pål-Kristian Storinset 

 

 

Årsmelding for Kvikne Klekkeri 2023 

 

Innlegget høsten 2022 var 2,4 l rogn, fra Innerdalen, Storinnsjøen og Sverja. Rogna ble “sjokket” og 

desinfisert den 27. januar 2023. 

Det ble problemer med vanntilførselen inn i klekkeriet på nyåret. Vanntilførselen til brønnene var 

dårlig, ingen tilførsel til nybrønnen og bare litt til gammelbrønnen. Nokså lite vann i Sverja og endel 

is. Øyvind hakket “renne” i isen, ned til bunnen av elva. Dekket så til renna med isopor. Dette berget 

vanntilførselen til våren kom. Klekkinga begynte den 9. april, men var ikke ferdig før den 24. mai. All 

yngel var utsatt, klekkeriet ble tømt, den  juni.  

Nytt innlegg høsten 2023 er tilsammen 3,8 l rogn, fra Inna, Innerdalen, Storinnsjøen og Sverja. 

Viser her til lagets årsmelding og for øvrig til lagets regnskap ang. klekkeriets økonomi. 

Ansvarsfordeling: 

Stamfiske og utsetting, daglig ettersyn i sommersesongen, fra 15. juni til innlegg på høsten: Kvikne 

Utmarksråd.  

Øvrig (daglig ettersyn gjennom høst og vinter fram til 15. juni): Liv E. R. og John Svergja.  

 
Takk for godt samarbeid! 
 

Kvikne, 23. februar 2024,  
Liv Elisabeth Ryen Svergja og John Svergja 
 

 

Årsmelding fra fjelloppsynet og andre ansatte 

Generelt 

Denne årsmeldingen er skrevet på grunnlag av dagboknotater fra Ingebrigt Storli og Øyvind 

Lønnebotn.  

Dagboknotatene viser at om lag 1312 (1202) timer er brukt i forbindelse med oppsyn/tilsyn, og om 

lag 1100 (1 155) timer i forbindelse med planer, solgte tjenester, administrative oppgaver og kurs 

og møter. Stein Grue, Magne Thorleif Rønning, Ingebrigt Storli og Øyvind Lønnebotn har tatt seg av 

stamfisket på høsten (arbeidstimer for Stein & Magne er ikke tatt inn i årsmeldingen). Liv Elisabeth 

Ryen Svergja har vært ansvarlig for driften av settefiskanlegget fram til medio juni 2023, da de 

ansatte i KUR tok seg av videre drift og utsett/salg av settefisk, samt nedvask av klekkeriet når dette 

var tømt for fisk.  
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Stamfisket 2023 gav godt resultat, og totalt 4 liter rogn ble lagt i klekkeriet.  I Inna gikk rusen med 

flommen i 2022, denne ble i 2023 erstattet av en fiskefelle vi overtok gratis fra SNO.  

Den ny-installerte kummen og inntaksrøret fungerer enda ikke optimalt. Inntaksrøret ble forsøkt 

lagt med elveløpet (istedenfor på tvers), uten at dette hjalp nevneverdig.  Nytt inntaksrør vil bli 

installert i 2024. 

Naturoppsyn, tilsyn og informasjon  

Generelt naturoppsyn (fjorårets tall i parentes) 

Kvikne utmarksråds faste oppsynsvirksomhet er avgrenset geografisk til Innset i Rennebu kommune 

og Kvikne i Tynset kommune, og tematisk til veiledning, opplæring, skjøtsel, dokumentasjon, og 

kontroll. Under villreinjakt er vårt geografiske arbeidsområde avgrenset til Forollhogna og Knutshø 

villreinområder, uavhengig av fylkes- og kommunegrenser. Utover dette driver vi oppsyn, uavhengig 

av grenser, for Statens naturoppsyn. Våre naturoppsyn har begrenset politimyndighet gjeldende for 

naturoppsyn i Innlandet og Trøndelag politidistrikter.  

Lønn til de ansatte i Kvikne Utmarksråd følger Naturviterne sin tariff for Fjelloppsyn. Finansieringen 

av lønn og godtgjørelse er delvis privat (betaling fra rettighetshavere for bufetilsyn, fiskeoppsyn, 

jaktoppsyn, arealavgift etc.) og delvis offentlig (gjennom tilskudd og/eller salg av tjenester til 

kommune og fjellstyre, villreinutvalg mm (herunder SNO)). I tillegg kommer det hvert år inntekter 

av ulike prosjekter som er med på å dekke opp lønnskostnadene.  

Antall gåtte kilometer i oppsynsområdet til fots er estimerte avstander, derimot er tilsvarende for 

snøskuter og bil korrekte. Det er beregnet en halv time i re-/klargjøring for oppsyn på barmark og 

én time for snødekt mark. 90 (85) personer er registrert kontrollert, av dette  37 (29) fiskere. 247  

(235) er informert og gitt opplysninger av ulik karakter. Tallene er minimumstall, men alle som er 

kontrollert er også informert.  2 (2) har fått advarsel for brudd på båndtvang, det ble levert 0 

anmeldelser i 2023. 

I løpet av 2023 ble det gått 1968 (1209) kilometer til fots (Antall km tilbakelagt ifbm. beitetilsyn på 

østsiden er ikke tatt med).  

Det ble kjørt 1784 (1 054) kilometer med snøskuter og 15591 (12 092) kilometer med bil i 

forbindelse med feltarbeid og annet arbeid (møter etc.) for de ansatte i utmarksrådet. Årsaken til  

økningen i antall kilometer gått og kjørte kilometer med snøscooter er opplæring av ny daglig leder, 

hvor vi har vært 2 personer til fots/kjørt med 2 scootere på oppdrag som vanligvis utføres av en 

person. 

Prosjekter og annet 

Kalvingsprosjekt i Forollhogna 

Kalvingsprosjektet i Forollhogna som ble startet opp i 2016 gikk også i 2023. Prosjektet ledes nå i sin 

helhet av NINA. De lokale oppsynene er utøvende feltarbeidere i prosjektet. Mer om bakgrunn for 

prosjektet og målsetting i årsmelding fra 2016. De ansatte i Kvikne utmarksråd hadde til sammen 

125 (131) timer i dette prosjektet. Timeantallet omfatter både arbeid i felt og administrasjon 

ettersom Kvikne utmarksråd har ansvar for den lokale ledelsen av prosjektet i samarbeid med NINA. 

Arbeidstimer og utgifter til kjøring ble i sin helhet dekt av prosjektet, så dette ble en god 
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inntektspost for Kvikne Utmarksråd også i 2023.  

 

Hjortefôring 

For sesongen 2022/2023 ble det søkt og gitt tillatelse fra Mattilsynet til fôring av hjort og rådyr ved 

Vollan og Bakken. Sesongen 2014/2015 startet vi opp fôringen ved Bakken. Rådyr og hjort har i 

vinterhalvåret trukket over Rv3 mellom skogen i østsida og jordene på vestsida av vegen for å beite 

på jordene. Tilbakemeldinger fra bilister, lokale og egne observasjoner sier at trekket over vegen 

etter at fôrplassen kom opp nå mer eller mindre har opphørt. Alle utgifter ifbm. med fôringen 

finansieres av Statens vegvesen. 

 

Svartkurleskjøtsel 

Kvikne Utmarksråd startet med skjøtsel av to svartkurlelokaliteter på Kvikne i 2012, etter avtale 

med Tynset kommune. I 2023 ble det også utført noe skjøtselsarbeid, men lokalitetene på 

Handrevet er grodd såpass igjen at det er vanskelig å holde nede med kun slått. Det ble derfor 

utarbeidet en søknad om støtte til inngjerding, slik at det kan slippes beitedyr på også her. 

Høstbeiting av sdtorfe har fungert bra på Brattbost, hvor svartkurlen blomstret i 2023.  Dekning av 

utgifter til skjøtselsarbeidet dekkes av Statsforvalteren.  

 

 

Registrering av svartkurle 

Svartkurle ble i 2015 utpekt av Regjeringen som en prioritert art, sammen med to andre 

plantearter. Utpeking av prioriterte arter er et av de nye, viktige virkemidlene i naturmangfoldloven. 

Målet er å bidra til at artene ivaretas på lang sikt og at de forekommer i levedyktige bestander i sine 

naturlige områder. Alle prioriterte arter er klassifisert som kritisk truet, sterkt truet eller sårbar i 

Norsk rødliste for arter for 2021. Prioriteringene er et viktig signal til forvaltningen og andre 

samfunnsaktører om hvilke arter det skal tas mest hensyn til. Dette bidrar til en bedre og mer 

forutsigbar forvaltning. I 2015-2023 har Kvikne Utmarksråd fått tildelt midler fra Statsforvalteren til 

å registrere blomstring av svartkurle ved kjente lokaliteter, i tillegg til å lete etter hittil ukjente 

lokaliteter.  

  

Skjøtselstiltak i Grøntjønnan naturreservat. 

Høsten 2022 startet vi opp med uttak av edelgran i Grøntjønnan naturreservat. Dette er et prosjekt 

i samarbeid med Nasjonalparkstyret og har en tidsramme på minimum 5 år. Arbeidet med uttak 

fortsatte også i 2023. Arbeidet ble utført ihht. skjøtselsplan for området. Edelgran ble fjernet med 

motorsag og hogstavfallet samlet i hauger og brent på stedet. Det ble også fjernet vrifuru (Pinus 

contorta) på de posisjoner som var gitt i oppdraget. Det var ikke noe av virket som var nyttbart til 

ved. Vinteren kom noe «brått på» denne sesongen, og det var ikke optimale forhold for uttak. Vi 

fikke derfor ikke jobbet for hele summen som var avsatt til tiltaket i 2023. Etter avtale med 

nasjonalparkforvalter ble allikevel hele beløpet fakturert. Differansen mellom fakturert beløp og 

utført arbeid er arbeidstimer som Nasjonalparkstyret har «til gode» hos KUR i 2024. 
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Infopunkt Svartsjøen 

Her ble det lagt klopper fra innfallsporten og innover myren. Det gjenstår fremdeles knappe 100 

meter som må klopplegges, dette arbeidet vil bli utført i 2024.    

 

Kartarbeid. 

Det ble i 2023 investert i ny datamaskin for å kunne jobbe med GIS-programvare og annet 

kartarbeid. På sikt ønsker Kvikne Utmarksråd å kunne tilby GIS- og andre karttjenester. Første 

prioritet var å få medlemslagene i KUR sine grenser inn i digitalt kart. Dette er nå kommet på plass, 

men noen småjusteringer gjenstår fremdeles. Daglig leder jobber også med kartløsning for Knutshø 

villreinområde/ToR, og det vil etter hvert utarbeides digitalt kart for Fo1 i Forollhogna 

villreinområde.  

 

Trefelling 

 

Kvikne Utmarksråd gikk i 2022 til innkjøp av motorsagutstyr ifbm. edelgranuttak i Grøntjønnan NRV. 

Det er positivt om dette utstyret også kan brukes til annet inntektsgivende arbeid, og vi takket ja til 

forespørsel om en trefellingsjobb høsten 2023. Tjenestesalg er en viktig del av inntektene til KUR, 

derfor ønsker vi å tilby slike tjenester både til medlemmer av utmarksrådet og andre. Det er satt en 

timepris, og medlemmer av KUR gis således en rabatt på denne. Det ble med den ene jobben i 

2023, men vi håper på flere oppdrag.  

Bufetilsyn 

Beitelagene for Kvikne østfjell og vestfjell samt Innset vest beitelag har også i 2023 kjøpt tilsyn fra 

utmarksrådet. Omfanget av alle tre avtalene var på til sammen kr. 125.000,- i 2023. Bakgrunnen for 

tjenestekjøpet er et ønske fra både beitelagene og utmarksrådet om et målrettet tilsyn for å svare 

på krav til dokumentasjon på slik aktivitet fra Statsforvalteren. Det er spesielt i tiden før jaktstart at 

arbeidet primært er rettet mot bufetilsyn. Men vi har vært veldig bevisst på at det også etter 

jaktstart skal gås bufetilsyn. Oppsynet har prøvd å fordele turene i området etter beste evne, og i 

forhold til beitebrukernes øvrige tilsynsaktivitet og ønsker. Områder hvor det har blitt funnet 

kadaver i løpet av sesongen har blitt prioritert ekstra. For beitelagene på Kvikne vises det for øvrig 

til rapporter lagt ut på beitelagsidene. Nytt i 2023 var ansettelsen av Simen Hansæl Nergaard. Han 

gikk beitetilsyn for Kvikne Østfjell Beitelag, noe som fungerte veldig bra.  

Oppsynet har prøvd å yte service ved telefonkontakt med eiere ved tilfeller av sykdom, skader og 

andre spesielle situasjoner.  

Vi håper på en god sesong med mindre tap for alle beitebrukere i 2024. 
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Sluttord fra daglig leder 

2023 var mitt første hele kalenderår i KUR, og jeg føler at jeg har begynt å komme inn i rutinene og 

årshjulet for KUR. I så måte var 2023 et spennende og ikke minst lærerikt år. Overgangen til nytt 

regnskapssystem (Duett) gikk greit, men noen oppstartsproblemer har det vært. I skrivende stund 

kjenner jeg at regnskap- og budsjetteringsarbeidet er noe som tar tid å lære, men at det kommer 

seg litt etter litt. Tiltross for negativt resultat i 2023 ser jeg positivt på 2024, og har som målsetting å 

snu den negative trenden. Utmarksrådet er avhengig av eksterne prosjekter for å drive med 

overskudd, og det jobbes målrettet med å skaffe oppdrag.  Jeg har et håp om å øke salget av 

settefisk i 2024. Settefiskanlegget på Evenstad legges ned i år, og det blir et økt behov for settefisk 

sørover i  Glomma-vassdraget. Kartarbeidet er også noe jeg håper vil gi avkastning på sikt, det er 

kommet så smått i gang bla. med oppdrag fra Knutshø villreinutvalg med nytt, digitalt kart.  

Til slutt vil jeg takke styret, grunneiere og øvrige ansatte i KUR for samarbeidet så langt. Jeg syns 

samarbeidet fungerer bra, og jeg trives veldig godt i jobben.   

 

 

 

        Vollan gård 10. mars 2024 

 

 

          Øyvind Lønnebotn 


